
ZAPISNIK
sa 87. sjednice Odbora za ekonomiju, finansije i budžet Skupštine Crne

Gore,
održane 18, 19. i 27. decembra 2014. godine

Sjednica je počela u 10.45 časova.
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora. 

Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Jelić, Veljko Zarubica, Damir Šehović,
Almer Kalač, Nik Gjeloshaj i Milutin Đukanović.

Sjednici  nijesu prisustvovali  poslanici:  Rešid Adrović,  Filip  Vuković,  Nebojša
Medojević, Strahinja Bulajić, Srđan Milić i Goran Tuponja.

Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 
Predsjednik  Odbora je  konstatovao  da postoji  kvorum za rad  i  punovažno

odlučivanje.

Za sjednicu je utvrđen sljedeći 

DNEVNI RED

1. PREDLOG  ZAKONA  O  DOPUNI  ZAKONA  O  FINANSIRANJU  LOKALNE
SAMOUPRAVE, koji je podnio poslanik Damir Šehović;

2. FINANSIJSKI  PLAN  CENTRALNE  BANKE  CRNE  GORE  ZA  2015.  GODINU  (na
upoznavanje shodno članu 71 Zakona o Centralnoj banci Crne Gore);

3. PREDLOG  ZAKLJUČAKA  POVODOM  ODRŽANOG  KONTROLNOG  SASLUŠANJA
potpredsjednika Vlade za ekonomsku politiku i  finansijski  sistem, dr Vujice
Lazovića,  ministra  ekonomije,  dr  Vladimira  Kavarića,  predsjednika  Odbora
direktora Elektroprivrede Crne Gore ad Nikšić, Srđana Kovačevića i izvršnog
direktora Elektroprivrede Crne Gore ad Nikšić, Stefana Pastorija,  POVODOM
REALIZACIJE UGOVORA IZMEĐU VLADE CRNE GORE I KOMPANIJE A2A, koji su
podnijeli poslanici: dr Strahinja Bulajić i mr Aleksandar Damjanović i

4. TEKUĆA PITANJA.

Nakon što je utvrđen dnevnu red, a imajući u vidu dinamiku plenarne sjednice
i obaveze poslanika, na Odboru je dogovoreno da se sjednica prekine i ista nastavi
19. decembra 2014. godine sa početkom u 10:00 časova.

*     *     *
Sjednica je prekinuta u 10.50 časova.

*     *     *

Sjednica je nastavljena 19. decembra 2014.godine u 10.10 časova.



Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora. 
Sjednici  su prisustvovali  poslanici:  Zoran Jelić,  Rešid Adrović,  Filip Vuković,

Almer Kalač, Nik Gjeloshaj i Goran Tuponja.
Poslanik Damir Šehović najavio je odsustvo sa sjednice.
Sjednici  nijesu  prisustvovali  poslanici:  Veljko  Zarubica,  Nebojša  Medojević,

Strahinja Bulajić, Milutin Đukanović i Srđan Milić.

Sjednici  su,  u  svojstvu  predstavnika  predlagača  prisustvovali:  mr  Milojica
Dakić,  guverner  Centralne  banke  Crne  Gore  i  Valentina  Ivanović,  direktorica
Direkcije za finansije u Centralnoj banci.

Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 
Predsjednik  Odbora je  konstatovao  da postoji  kvorum za rad  i  punovažno

odlučivanje.

Predsjednik  Odbora,  Aleksandar  Damjanović,  obavijestio  je  članove  da  je
poslanik Damir Šehović najavio odsustvo sa sjednice zbog ranije preuzetih obaveza.
Odbor je uvažio   zahtjev  poslanika  Šehovića i  odložio razmatranje prve tačke
dnevnog reda,  odnosno  Predloga zakona o dopuni  Zakona o finansiranju  lokalne
samouprave čiji je predlagač.

Druga  tačka -   FINANSIJSKI  PLAN  CENTRALNE  BANKE  CRNE  GORE  ZA  2015.
GODINU
(na upoznavanje shodno članu 71 Zakona o Centralnoj banci Crne Gore)

Predsjednik  Odbora,  Aleksandar  Damjanović,  podsjetio  je  članove  da
Centralna banka Crne Gore, u skladu sa članom 71 Zakona o Centralnoj baci Crne
Gore, dostavlja Odboru Finansijski plan na upoznavanje.

Nakon uvodnog obrazloženja guvernera Centralne banke, Milojice Dakića, kao
i  napomena koje  je  iznijela  direktorica  Direkcije  za  finansije,  Valentina  Ivanović,
otvorena je rasprava u kojoj su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović i Zoran
Jelić.

Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći

I  Z  V  J  E  Š  T A J
Guverner  Centralne  banke  Crne  Gore  (CBCG),  Milojica  Dakić,  u  uvodnom

obrazloženju, upoznao je Odbor da je Savjet CBCG donio Finansijski plan CBCG za
2015. godinu, 11. decembra 2014. godine, kao i da je, u skladu sa članom 71 stav 3
Zakona o CBCG propisano da CBCG  finansijski plan, dostavlja Skupštini  i Vladi Crne
Gore radi upoznavanja.

Odbor  je  konstatovao  da planirani  prihodi  ove  institucije  za  2015.  godinu
iznose 12.225.684 €, što je 23% više u odnosu na plan za 2014. godinu, odnosno
8% manji u odnosu na projekciju izvršenja za 2014. godinu. Takođe, konstatovano je
da su rashodi planirani na nivou od 11.895.500 €, što je 29% više u odnosu na plan
za  2014.  godinu,  odnosno  6% manji  u  odnosu  na  projekciju  izvršenja  za  2014.
godinu. Planirano ostvarenje neto dobiti u 2015. godini iznosi 330.184 €.

Na Odboru je pozitivnim ocijenjeno poslovanje CBCG u 2014. godini. Međutim
iskazano je  mišljenje da CBCG,  nije dobro planirala prihode i rashode za 2014.
godinu, imajući u vidu odstupanja  plan-izvršenje za 2014. godinu od oko 30%, kao i
iskazano nezadovoljstvo u dijelu planiranog ostvarivanja neto dobiti u 2015. godini
koje je niže u odnosu na projekciju ostvarenja za 2014. godinu za oko 50%. Ukazano



je na potrebu da CBCG u Finansijskom izvještaju za 2014. godinu detaljno obrazloži
stavke  –  drugi  troškovi  poslovanja  i  gubici  od  prodaje  i  umanjenja  finansijskih
sredstava.

Ponovo je iskazano nezadovoljstvo zbog visokih kamatnih stopa  banaka i
mikro  finansijskih  institucija  i  pored  tendencije  neznatnog pada kamtanih  stopa.
Odbor  je  ponovo  ukazao  na  potrebu  da  CBCG,  iz  domena  svoje  nadležnosti,
pomogne u rješavanju problema vezanih za stambene kredite indeksirane u CHF
(švajcarskim francima), dobijenih od Hypo Alpe Adria banke.

Četvrta tačka – TEKUĆA PITANJA

Predsjednik Odbora, podsjetio je članove ,
a) da je potrebno da se Odbor, u petom nastavku 75. sjednice, izjasni povodom

utvrđivanja  Predloga  odluke  o  imenovanju  jednog  člana  Senata  Državne
revizorske institucije i

b) da je potrebno da se Odbor, u trećem nastavku 86. sjednice, izjasni povodom
Predloga zakona o izmjenama i dopunama Zakona o privrednim društvima. 

Predsjednik Odbora, obavijestio je članove,
c) da  su  dostavljene  sedmodnevne  analitičke  kartice  za  period  08.12  –

12.12.2014. godine, svih državnih i lokalnih budžetskih potrošačkih jedinica
(zavedene pod brojem 00-63-7/14-31/84,  od 17.  decembra  2014.  godine),
shodno članu 19 Zakona o finansiranju političkih partija i

d) da  je,  17.  decembra  2014.  godine,  dostavljen  Finansijski  iskaz
Investiciono-razvojnog  fonda  Crne  Gore  AD  sa  Izvještajem  nezavisnog
revizora  za  2013.  godinu  (zavedeno  pod  brojem  00-63-7/14-135),  na
upoznavanje, shodno članu 18 Zakona o investiciono-razvojnom fondu Crne
Gore.
Konstatovano je da je isti dostavljen članovima Odbora.

*     *     *
Sjednica je prekinuta u 10.40 časova.

*     *     *

Sjednica je nastavljena u 15.15 časova.
Predsjedavao je Aleksandar Damjanović, predsjednik Odbora. 
Sjednici su prisustvovali poslanici: Zoran Jelić, Veljko Zarubica, Rešid Adrović,

Filip  Vuković,  Damir  Šehović,  Almer  Kalač,  Nik  Gjeloshaj,  Nebojša  Medojević,
Strahinja Bulajić, Milutin Đukanović i Goran Tuponja.

Sjednici nije prisustvovao poslanik Srđan Milić.

Rad sjednice pratili su predstavnici medija. 
Predsjednik  Odbora je  konstatovao  da postoji  kvorum za rad  i  punovažno

odlučivanje.

Prva  tačka -  PREDLOG ZAKONA  O  DOPUNI  ZAKONA  O  FINANSIRANJU  LOKALNE
SAMOUPRAVE, koji je podnio poslanik Damir Šehović.

Nakon uvodnog obrazloženja predlagača zakona, poslanika Damira Šehovića,
otvorena je rasprava u kojoj su učestvovali poslanici: Aleksandar Damjanović, Damir
Šehović, Goran Tuponja, Almer Kalač, Milutin Đukanović i Rešid Adrović.



Nakon rasprave, Odbor je odlučio da podnese Skupštini sljedeći

I  Z  V  J  E  Š  T A J
Odbor  se  upoznao  sa  razlozima za  dopunu  Zakona  o  finansiranju  lokalne

samouprave,  saopštenim u  uvodnom obrazloženju  predlagača,  kojima se  nastoji
uspostaviti okvir za nesmetano funkcionisanje i ravnopravan položaj za dvije nove
opštine – Petnjica i Gusinje, koje su nastale izdvajanjem iz opština Berane i Plav.
Predlagač  zakona,  ukazao  je  da  se  dopune  predlažu  sa  ciljem  obezbjeđivanja
novoosnovanim opštinama ostvarivanje prava na korišćenje sredstava Egalizacionog
fonda za 2015. godinu.

Odbor  je  konstatovao  da je  navedenim aktom predloženo,  da  se  za  nove
opštine vrši akontativna raspodjela sredstava Egalizacionog fonda za 2015. godinu,
srazmjerno broju stanovnika novoosnovane opštine u odnosu na opštine iz koje se
izdvojila.  Takođe,  Odbor je  konstatovao da je predloženo da se plan akontativne
raspodjele  sredstava  Fonda  donese  do  kraja  2014.  godine,  da  se  navedena
raspodjela smatra konačnom samo za 2015. godinu,  te da je navedeno rješenje
privremenog karaktera.

Tokom kraće rasprave, na Odboru je iznijeto mišljenje da je krajnje vrijeme da
se  riješi  problem  funkcionisanja  novih  opština  i  omogući  nesmetano  obavljane
njihovih redovnih aktivnosti. Između ostalog, pojedine članove Odbora interesovalo
je da li će se raspodjelom sredstava Fonda opštinama Gusinje i Petnjica uticati na
smanjenje sredstava opredijeljenih za opštine Plav i Berane, kao i da li će se vršiti
raspodjela  dugova  između  novoformiranih  opština  i  opština  iz  kojih  su  one
izdvojene.

Odbor je, nakon izjašnjavanja, sa osam glasova „za“ i četiri glasa „protiv“,
odlučio  da  predloži  Skupštini  da  usvoji  Predlog  zakona  o  dopuni  Zakona  o
finansiranju lokalne samouprave.

Za  izvjestioca  Odbora  na  sjednici  Skupštine  određen  je  poslanik  Damir
Šehović.

Peta  tačka -  PREDLOG  ZAKLJUČAKA  POVODOM  ODRŽANOG  KONTROLNOG
SASLUŠANJA potpredsjednika Vlade za ekonomsku politiku i  finansijski  sistem, dr
Vujice  Lazovića,  ministra  ekonomije,  dr  Vladimira  Kavarića,  predsjednika  Odbora
direktora  Elektroprivrede  Crne  Gore  ad  Nikšić,  Srđana  Kovačevića  i  izvršnog
direktora  Elektroprivrede  Crne  Gore  ad  Nikšić,  Stefana  Pastorija,  POVODOM
REALIZACIJE  UGOVORA  IZMEĐU  VLADE  CRNE  GORE  I  KOMPANIJE  A2A,  koji  su
podnijeli poslanici: dr Strahinja Bulajić i mr Aleksandar Damjanović.

Predsjednik Odbora, podsjetio je da je na 74. sjednici, održanoj 16. oktobra
2014.  godine,  Odbor  održao  kontrolno  saslušanje  povodom  realizacije  Ugovora
između Vlade Crne Gore i  kompanije A2A, kao i  da je tada ukazano na potrebu
donošenja zaključaka shodno članu 77 Poslovnika Skupštine Crne Gore. U skladu sa
tim, obavijestio je članove Odbora, da je sa poslanikom Strahinjom Bulajićem podnio
sljedeće

ZAKLJUČKE

1. Strateško  partnerstvo  Crne  Gore  i  A2A  S.p.A.  definisano  ugovorom
zaključenim  3.  septembra  2009.  godine  između  Vlade  Crne  Gore  i  ove
italijanske kompanije u proteklom petogodišnjem periodu, pored određenih
pozitivnih uticaja na crnogorski elektroenergetski sektor imalo je nepoželjne
sadržaje,  kao  što  je  nepoštovanje  zakonske  regulative  i  postojećeg



regulatornog  okvira.  Ovo  posebno  u  pogledu  javnih  nabavki,  međusobnih
odnosa povezanih subjekata i pružanja konsultantskih usluga.

2. Na  kraju  petogodišnjeg  ugovornog  perioda  očito  je  da  nijesu  u  potunosti
ostvareni ciljevi strateškog partnerstva, ugovorom definisani kao indikatori,
što mora biti posebno detaljno analizirano i utvrđeno sa svim posljedicama po
ugovorne strane.

3. Posebno  zabrinjava  činjenica  da  u  proteklom  petogodišnjem  periodu  je
Elektroprivreda  Crne  Gore  ad  Nikšić,  kao  nacionalna  elektroenergetska
kompanija  pod  menadžerskim  upravljanjem  A2A  bila  neaktivna  u  pravcu
valorizacije  crnogorskog  elektroenergetskog  potencijala  i  obezbijeđenja
konzuma iz  sopstvenih  izvora,  pa i  moguućih  pozitivnih  izvoznih  efekata  i
pored jasnih opredjeljenja Strategije razvoja energetike o prioritetu gradnje II
bloka TE Pljevlja, sa kojom se evidentno kasni.

4. Sa izloženih ocjena, u predstojećim razgovorima Vlade Crne Gore i A2A S.p.A.
oko  nastavka  strateškog  partnerstva,  nakon  dosljedne  analize  realizacije
Ugovora  i  njegovih  indikatora,  posebnu  pažnju  treba  posvetiti  ulozi
Elektroprivrede  Crne  Gore  u  razvoju  crnogorskog  proizvodnog
elektroenergetskog  sektora,  uz  puno  poštovanje  opredjeljenja  Strategije
razvoja energetike.

5. Cijeneći značaj postojećeg elektroenergetskog sektora i same Elektroprivrede
Crne Gore za Crnu Goru, i njene evropske integracije i ukupni privredni razvoj,
Odbor cijeni da se sa izvještajem o realizaciji ugovora iz 3. septembra 2009.
godine u prethodnom petogodišnjem periodu i predlogom eventualno novog
ugovora  o  nastavku  strateškog  partnerstva  mora  upoznati  i  o  istom  se
izjasniti i Skupština Crne Gore.

Predstavnik  podnosilaca  Predloga  zaključaka,  poslanik  Strahinja  Bulajić,
obrazložio je suštinu podnijetih zaključaka, nakon čega je otvorena rasprava u kojoj
su  učestvovali  poslanici:  Aleksandar  Damjanović,  Filip  Vuković,  Damir  Šehović,
Goran Tuponja, Strahinja Bulajić i Milutin Đukanović.

Nakan izjašnjavanja, sa šest glasova „za“ i šest ″uzdržanih″ glasova, Odbor je
konstatovao da Predlog zaključaka nije dobio potrebnu većinu.

*     *     *
Sjednica je završena u 15.55 časova

*     *     *

SEKRETAR ODBORA                               PREDSJEDNIK
ODBORA
Nađa Vukićević, s.r.                                                    mr Aleksandar
Damjanović, s.r.



87. sjednica Odbora za ekonomiju, finansije i budžet,
održana 18, 19. i 27. decembra 2014. godine

REZULTATI GLASANJA

O PREDLOZIMA AKATA

NAZIVI AKATA „ZA“ „PROTIV“ „UZDRŽAN
“

PREDLOG ZAKONA O DOPUNI 
ZAKONA O FINANSIRANJU 
LOKALNE SAMOUPRAVE, koji je 
podnio poslanik Damir Šehović

Zoran Jelić
Veljko Zarubica
Filip Vuković
Rešid Adrović
Damir Šehović
Almer Kalač
Nik Gjeloshaj
Goran Tuponja

Aleksandar 
Damjanović
Strahinja Bulajić
Milutin Đukanović
Nebojša Medojević

/

PREDLOG ZAKLJUČAKA
POVODOM ODRŽANOG 
KONTROLNOG SASLUŠANJA 
potpredsjednika Vlade za 
ekonomsku politiku i finansijski
sistem, dr Vujice Lazovića, 
ministra ekonomije, dr 
Vladimira Kavarića, 
predsjednika Odbora direktora 
Elektroprivrede Crne Gore ad 
Nikšić, Srđana Kovačevića i 
izvršnog direktora 
Elektroprivrede Crne Gore ad 
Nikšić, Stefana Pastorija, 
POVODOM REALIZACIJE 
UGOVORA IZMEĐU VLADE CRNE
GORE I KOMPANIJE A2A, koji su 
podnijeli poslanici: Strahinja 
Bulajić i Aleksandar Damjanović

Aleksandar 
Damjanović
Strahinja Bulajić
Milutin Đukanović
Nebojša Medojević
Goran Tuponja
Nik Gjeloshaj

/ Zoran Jelić
Veljko 
Zarubica
Filip Vuković
Rešid Adrović
Damir Šehović
Almer Kalač


